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PROTOKÓŁ Nr 8/19 

z obrad VIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej w dniu  

28 czerwca 2019 r. w godzinach od 12:10 do 15:20 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie, 

załącznik lista Sołtysów z Gminy Rajgród. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz Rajgrodu  

2. Piotr Milewski – Sekretarz 

3. Joanna Andruk – Skarbnik 

4. Załącznik lista gości zaproszonych na posiedzenie VIII Sesji Rady Miejskiej 

w Rajgrodzie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

5. Debata nad Raportem o stanie Gminy Rajgród za 2018 r. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) udzielenia Burmistrzowi Rajgrodu wotum zaufania, 

2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Rajgród za 2018 r. wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Rajgród za 2018 r., 

a) rozpatrzenie sprawozdań za 2018 r. 

- z wykonania budżetu Gminy Rajgród za 2018 r. 

- sprawozdania finansowego Gminy Rajgród za 2018 r. 

b) przedstawienie informacji o stanie mienia jednostki 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 r. 

d) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu za 2018 r. 

3) udzielenia Burmistrzowi Rajgrodu absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Rajgród za 2018 r. 

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Rajgrodu za 2018 r., 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku  

o przedłożonym przez Komisję wniosku w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

absolutorium za 2018 r. 

c) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Rajgrodu absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Rajgród za 2018 r. 
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4) zmian w budżecie gminy na 2019 r. 

5) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32. 

6) wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli oraz określenia sezonu kąpielowego dla miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli na terenie Miasta Rajgród. 

7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad. 

 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości i stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Na sesji na 15 radnych obecnych było 14 radnych.  

 

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wpłynął wniosek o zmianę porządku obrad 

polegających na: 

✓ dodaniu do punktu 6. Podjęcie uchwał w sprawach, podpunktu: 7)  wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości położonej w Turczynie, stanowiącej własności Gminy Rajgród, 

✓ usunięciu z podpunktu 3) udzielenia Burmistrzowi Rajgrodu absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Rajgród za 2018 r. litery c) głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Rajgrodu absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu Gminy Rajgród za 2018 r. 

Pozostałe punkty obrad pozostają bez zmian. 

Nowy porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

5. Debata nad Raportem o stanie Gminy Rajgród za 2018 r. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) udzielenia Burmistrzowi Rajgrodu wotum zaufania, 

2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Rajgród za 2018 r. wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Rajgród za 2018 r., 

a) rozpatrzenie sprawozdań za 2018 r. 



 3 

- z wykonania budżetu Gminy Rajgród za 2018 r. 

- sprawozdania finansowego Gminy Rajgród za 2018 r. 

b) przedstawienie informacji o stanie mienia jednostki 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 r. 

d) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu za 2018 r. 

3) udzielenia Burmistrzowi Rajgrodu absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Rajgród za 2018 r. 

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Rajgrodu za 2018 r., 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku  

o przedłożonym przez Komisję wniosku w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

absolutorium za 2018 r. 

4) zmian w budżecie gminy na 2019 r. 

5) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32. 

6) wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli 

oraz określenia sezonu kąpielowego dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli na terenie Miasta Rajgród. 

7) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Turczynie, stanowiącej 

własności Gminy Rajgród. 

7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący poddał nowy porządek obrad pod głosowanie radnych. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła nowy 

porządek obrad VIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony Radnym na Dysku Google. 

Przewodniczący poddał protokół z poprzedniej sesji pod głosowanie Radnych. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

protokół z VII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Ad. 4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

Burmistrz powitał zebranych. Poinformował o wydanych zarządzeniach nr 57/19 i 58/19 

dostępnych na BIP Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie oraz wydarzeniach od poprzedniej sesji 

z dnia 30 maja 2019 r. 
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6 czerwca Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Oddziału Powiatowego Związku 

OSP RP w Grajewie. Posiedzenie miało miejsce w UM w Szczuczynie. Na spotkaniu 

poruszano sprawy bieżące oraz kwestie zawodów powiatowych OSP, które odbędą się 6 

października br. na terenie Gminy Rajgród. 24 listopada w Szczuczynie odbędzie się msza św. 

w intencji strażaków. 

17 czerwca obyły się zawody młodzieżowych drużyn pożarniczych OSP. Naszą gminę 

reprezentowała MDP OSP z Rajgrodu. Burmistrz podziękował osobom zaangażowanym w 

przygotowaniu rajgrodzkiej drużyny.  

7 czerwca Pierwsze spotkanie dotyczyło reaktywacji klubu sportowego Jegrznia. Drugie 

spotkanie dotyczyło zakwaterowania prewencji policji na terenie Gminy Rajgród.  

9 czerwca Burmistrz uczestniczył w spotkaniu sołeckim w Biebrzy, na którym omówiono 

sprawy bieżące.  

11 czerwca Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Związku Komunalnego Biebrza w Zabielu. 

Omówiono sprawy statutowe, sprawozdania finansowe, udzielono absolutorium dla zarządu. 

12-13 czerwiec w ramach wieloletniej współpracy samorządu łomżyńskiego i Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego z Powiatem w Bawarii i korzystając z 

zaproszenia tych instytucji, Burmistrz uczestniczył w wyjeździe studyjnym do Powiatu w 

Bawarii. Burmistrz przedstawił zebranym szczegóły wyjazdu. 

18 czerwca Burmistrz podpisał akt notarialny na sprzedaż mieszkania w bloku nr 24. 

19 czerwca Burmistrz uczestniczył w uroczystościach związanych z zakończeniem roku 

szkolnego w Rajgrodzie i Rydzewie. Podziękował wszystkim za przygotowaną oprawę 

uroczystości.  

21-24 czerwiec Burmistrz przebywał na urlopie.  

24 czerwca Burmistrz uczestniczył w spotkaniu sołeckim w Pieńczykowie na którym 

omówiono sprawy bieżące.  

25 czerwca Burmistrz uczestniczył w walnym posiedzeniu członków LGR Biebrzański Dar 

Natury oraz w posiedzeniu Stowarzyszenia Samorządów Dorzecza Biebrzy.  

26 czerwca Komisje wspólne.  

27 czerwca Burmistrz uczestniczył w kolejnym zwyczajnym zebraniu wspólników BIOM. 

Przedstawiono sprawozdania zarządu, finansowe, udzielono absolutorium dla zarządu oraz 

prezesa BIOM.  

23 czerwca odbył się III Rodzinny Rajd Rowerowy zorganizowany przez Raj Team Rajgród. 

Współorganizatorem rajdu była również Policja, która w tym roku obchodzi 100 rocznicę 

działalności. Burmistrz zachęcił zebranych do uczestniczenia w tego typu inicjatywach. 

Burmistrz podziękował za organizację rajdu i honorowe członkostwo w stowarzyszeniu.    

Burmistrz poprosił sołtysów o organizację spotkań w sołectwach. 
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Inwestycje w Gminie Rajgród w okresie od ostatniej sesji (tj. 30.05.2019 r.) 

1. Zakończył się montaż instalacji solarnych na terenie gminy Rajgród. W ramach projektu 

dofinansowanego ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020, 

firma Sungrant z Białegostoku zainstalowała 53 zestawy kolektorów słonecznych do 

wspomagania podgrzewania ciepłej wody użytkowej na budynkach mieszkańców Gminy. 

2. Nadal trwają prace nad montażem instalacji paneli fotowoltaicznych na budynkach 

mieszkalnych i budynkach użyteczności publicznej w naszej gminie. Z uwagi na 

rozszerzenie zakresu inwestycji, tj. zwiększenie mocy instalacji fotowoltaicznej na 

budynku Urzędu Miejskiego z 3 kW do 6 kW, przedłużony został termin realizacji 

inwestycji do dnia 12.08.2019 r. Inwestycja również jest dofinansowana ze środków Unii 

Europejskiej w ramach RPOWP.  

3. 10 czerwca otrzymano informację o wyborze inwestycji pn. „Utworzenie miejsca rekreacji 

w miejscowości Czarna Wieś” oraz projektu promocyjnego Domu Kultury pn. 

„Podniesienie atrakcyjności turystycznej i kulturalnej Gminy Rajgród” do dofinansowania 

w ramach Programu Operacyjnego „Rybactwo i Morze”. Wnioski Gminy oraz Domu 

Kultury przeszły pozytywną ocenę Rady Stowarzyszenia „Lokalna Grupa Rybacka - 

Pojezierze Suwalsko-Augustowskie” w Suwałkach i zostały przekazane do dalszej 

weryfikacji do Urzędu Marszałkowskiego. Planowany termin realizacji obu operacji:  

2020 rok. 

4. Dzisiaj w Urzędzie Marszałkowskim nastąpi uroczyste podpisanie umów z 

poszczególnymi gminami z terenu województwa podlaskiego na realizację zadań istotnych 

dla sołectw w ramach „Programu odnowy wsi województwa podlaskiego”. Gmina Rajgród 

otrzyma wsparcie na zakupu wyposażenia do świetlic wiejskich w Rydzewie i 

Pieńczykowie.  

Wnioski o dofinansowanie Gmina złożyła w marcu bieżącego roku. 

Całkowity koszt każdego zadania wynosi 24 110,00 zł, w tym dofinansowanie 50 %, 

tj. po 12 000,00 zł na zadanie. 

Z uwagi na dzisiejszą Sesję Rady Miejskiej w Rajgrodzie, nasze umowy zostaną podpisane 

we wtorek 2 lipca. 

5. W dniu dzisiejszym gmina podpisała również umowę z firmą Emkan-Pro Krzysztof 

Murawski z siedzibą Pstrągi Gniewoty 6, 18-300 Zambrów, na realizację zadania pn. 

„Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Rajgród”, na kwotę 

999 928,50 zł. Wykonawca zobowiązał się zrealizować zamówienie do dnia 30 

października 2019 r.  Zadanie jest współfinansowane ze środków Unii Europejskiej w 

ramach PROW 2014-2020 i obejmuje budowę 71 przydomowych biologicznych 

oczyszczalni ścieków. Dofinansowanie wynosi 63,63 %, wkład własny poniosą 

mieszkańcy, którzy zadeklarowali udział w projekcie.  

Obecnie przygotowywane są umowy z mieszkańcami.  
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Burmistrz przedstawił zebranym komunikat z Referatu Inwestycji i Rozwoju: 

W związku z rezygnacją siedmiu mieszkańców z inwestycji, poszukujemy osób chętnych do 

montażu oczyszczalni przydomowych. Możemy zaproponować 4 oczyszczalnie dla 

gospodarstw domowych do czterech osób oraz 3 oczyszczalnie dla gospodarstw domowych 

powyżej 4 osób. Wkład własny mieszkańca do oczyszczalni mniejszej wynosi 5740,15 zł, 

natomiast wkład do oczyszczalni większej wynosi 6 212,46 zł. 

 

Przetargi: 

21 czerwca br. OSP w Rajgrodzie dokonała wyboru najkorzystniejszej oferty w przetargu 

na Zakup średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP KSRG Rajgród.  Umowa z 

Wykonawcą zostanie podpisana w najbliższych dniach.  Samochód dostarczy firma 

SZCZĘŚNIAK Pojazdy Specjalne Sp. z o.o., Bielsko-Biała. Wartość samochodu wynosi 

769 980,00 zł brutto.  

Radny Wierzbicki zapytał, czy na spotkaniu z BIOM była poruszona kwestia rekultywacji 

wysypiska śmieci na Podchoinkach. 

Burmistrz poinformował, iż w tej sprawie nic się nie zmieniło od ostatniej przekazanej Radzie 

informacji dot. Rekultywacji wysypiska śmieci. 

Odpowiedzi udzielił również Marek Kostrzewski- Dyrektor ZGKiM w Rajgrodzie. 

Poinformował, iż BIOM obecnie czeka, aż uregulowane zostaną sprawy notarialne związane z 

własnością gruntu. Obecnie nieuregulowana sprawa blokuje inwestycję.  

 

Ad. 5. Debata nad Raportem o stanie Gminy Rajgród za 2018 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż raport o stanie gminy jest nowym 

dokumentem. Poinformował, iż Radni, jak też wszyscy mieszkańcy mogli zapoznać się 

szczegółowo z raportem, ponieważ jest umieszczony na stronie Urzędu Miejskiego w 

Rajgrodzie.  

Raport o stanie Gminy Rajgród za 2018 r. przedstawił Burmistrz Rajgrodu- Ireneusz 

Gliniecki. Poinformował, iż jest to nowy dokument, który Burmistrz musi przedstawić 

Radzie. Burmistrz poruszył najważniejsze kwestie raportu: ludność gminy, struktura 

organizacyjna, jednostki pomocnicze gminy, skład rady, sołectwa, budżet, inwestycje, 

przynależność gminy do związków, oświata, pomoc społeczna, stowarzyszenia z terenu 

gminy, kultura, działalność promocyjna, działalność biblioteki, działalność ZGKiM.  

Zebrani przedyskutowali raport i ważne kwestie gminy m.in. zaległości z opłatami, problem 

odpadów komunalnych w gminie, podatki od nieruchomości, wyniki egzaminu 

gimnazjalnego.  

Radny Matysiewicz zapytał o wyniki tegorocznego egzaminu gimnazjalnego.  

Odpowiedzi udzielił Andrzej Graczewski- dyrektor ZSP w Rajgrodzie. Poinformował, iż nie 

ma jeszcze sformalizowanych wyników. Szkoła ma obecnie jedynie wyniki indywidualne. 

Brakuje jeszcze wyników z powiatu, które są najbardziej miarodajne. Poinformował, iż szkoła 
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często organizuje dodatkowe zajęcia, zajęcia wyrównawcze, na których jest bardzo mała 

frekwencja. Dyrektor przedstawił porównanie wyników szkoły w Rajgrodzie z 

województwem.  

Radny Wierzbicki poinformował, iż w ostatnich latach jest dużo informacji dotyczących 

sprzedaży posesji, zamkniętych sklepów, usług. Radny poinformował, iż na ośrodkach 

wczasowych jest również bardzo mało turystów. Radny zwrócił uwagę, iż obecnie jest 

również słaba współpraca z różnymi instytucjami m. ni. Nadleśnictwem. Zauważył, iż w 

innych gminach są zrealizowane inwestycje z funduszu leśnego, czego w naszej gminie nie 

ma. Radny zwrócił uwagę również na fakt, iż gminie nie udało się współorganizować w 

zeszłym roku Biebrzańskich Sianokosów.  

Radny Król wyraził odmienne zdanie na informacje i spostrzeżenia Radnego Wierzbickiego. 

Burmistrz również odniósł się do słów Radnego Wierzbickiego. Poprosił o zwrócenie uwagi, 

na fakt, z jakiego miejsca zaczęto pracę w poprzedniej kadencji. Burmistrz poinformował, iż 

gmina jest niedofinansowana. Poprosił, aby Rada przypomniała sobie z jakiego punktu 

zaczęła się ciężka praca. Zwrócił uwagę, na fakt, iż w czasie gdzie inne samorządy sięgały po 

środki zewnętrzne, inwestowały, w Gminie Rajgród nie realizowano takich przedsięwzięć. 

Burmistrz odniósł się również do pozostałych kwestii poruszonych przez Radnego 

Wierzbickiego. 

Głos zabrał Jacek Piorunek. Poinformował, iż Rada musi przedyskutować raport o stanie 

gminy, a kolejny punkt to udzielenie lub nie wotum zaufania Burmistrzowi. Zwrócił uwagę 

również na fakt, iż gmina 5 lat temu była w ogóle w innym miejscu. Zauważył, iż nie ulega 

wątpliwości, iż jest jeszcze bardzo dużo do zrobienia, jest wiele zaniedbań 

infrastrukturalnych. Poprosił, aby Radni przypomnieli sobie, jak to wyglądało 5 lat temu, a 

jak gmina wygląda obecnie. Zwrócił uwagę na wielki postęp w przeciągu tych pięciu lat. 

Przypomniał , iż w tych latach gmina zrealizowała kilkanaście dużych projektów, na które 

pozyskała duże fundusze zewnętrzne. Zwrócił również uwagę na fakt, iż zainteresowanie 

nieruchomościami w gminie jest bardzo duże. Reasumując, Radny SWP poinformował, iż ma 

możliwość porównania postępu w poszczególnych gminach, i Gmina Rajgród wypada bardzo 

dobrze. Zauważył, iż jest jeszcze wiele do zrobienia, ale należy dać czas i szansę na realizacje 

poszczególnych zadań.  

Burmistrz poinformował, iż raport jest tylko dokumentem, najważniejsze jest to, co myślimy 

o miejscu naszego zamieszkania. Odniósł się raz jeszcze do organizacji Biebrzańskich 

Sianokosów. Poinformował, iż organizacja dla gminy sianokosów to koszt kilkunastu tysięcy 

złotych. W poprzednim roku gmina nie weszła we współorganizowanie tej imprezy, ze 

względu na duże koszty organizacji oraz zbiegnięcie się w jednym czasie kilku imprez. 

Burmistrz zapowiedział, iż gmina wejdzie w organizację imprezy pod warunkiem, jak 

współorganizatorem imprezy będzie również Powiat i BPN.  

Burmistrz poruszył również kwestie współpracy z Nadleśnictwem. Poinformował, iż jako 

Burmistrz- przedstawiciel Gminy Rajgród, jest partnerem do rozmów dla każdego podmiotu 

działającego na terenie gminy.  

Sołtys Więckowski stwierdził, iż wzrost atrakcyjności gminy można policzyć. Zaproponował 

porównanie podatku rolnego do podatku od nieruchomości.  
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Radca Prawny poinformował, iż trzeba zwrócić uwagę na niezależne raporty dotyczące m.in. 

inwestycji, pozyskanych funduszy przypadających na jednego mieszkańca itp. Zwrócił uwagę 

na fakt, iż gmina nie posiada dużych i wielu przedsiębiorstw, które dawałyby duże podatki. 

Radca poinformował, iż bardzo ważne są zrealizowane inwestycje, które pozostaną na trwałe. 

Zwrócił uwagę również na turystykę w gminie, która bardzo się zmieniła na przestrzeni lat. 

Poinformował, iż kiedyś ośrodki wypoczynkowe tętniły życiem, ponieważ były inne realia, 

granice były zamknięte. Poruszył również problem śmieci. Poprosił zebranych o zwracanie 

uwagi na istotne rzeczy.   

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) udzielenia Burmistrzowi Rajgrodu wotum zaufania, 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż Burmistrz 31 maja br. przedstawił Radzie 

Raport o Stanie Gminy Rajgród za 2018 r. który podsumował działalność organu 

wykonawczego gminy w roku poprzednim. Po debacie nad raportem Rada Miejska w 

Rajgrodzie postanowiła udzielić wotum zaufania organowi wykonawczemu uznając, że 

działania podjęte przez Burmistrza Rajgrodu zapewniają stabilność budżetu, przyczyniają się 

do rozwoju gminy, polepszają jednocześnie jakość życia mieszkańców i osób odwiedzających 

gminę. Mając powyższe za zasadne uznaje się udzielenie wotum zaufania Burmistrzowi 

Rajgrodu .  

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr VIII/61/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 28 czerwca 2019 r.  

w sprawie udzielenia Burmistrzowi Rajgrodu wotum zaufania. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr VIII/61/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 28 czerwca 2019 r. w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Rajgrodu wotum zaufania. 

 

Burmistrz Rajgrodu podziękował za udzielone mu wotum zaufania.  

2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Rajgród za 2018 r. wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Rajgród za 2018 r., 

a) rozpatrzenie sprawozdań za 2018 r. 

- z wykonania budżetu Gminy Rajgród za 2018 r. 

- sprawozdania finansowego Gminy Rajgród za 2018 r. 

b) przedstawienie informacji o stanie mienia jednostki 

Głos zabrała Skarbnik. Poinformowała, iż sprawozdania zostały szczegółowo omówione na 

komisji. Skarbnik po krótce przedstawiła zebranym sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Rajgród za 2018 r., sprawozdanie finansowe Gminy Rajgród za 2018 r. oraz 

informacje o stanie mienia jednostki. Skarbnik przedstawiła plan budżetu na 2018 r. Skarbnik 
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poinformowała o kwotach dotacji dla Gminy Rajgród w 2018 r. Przedstawiła dochody i 

wydatki OPS w Rajgrodzie. Skarbnik poinformowała o subwencji oświatowej. J Andruk 

przedstawiła wydatki zrealizowane w ramach funduszu sołeckiego. Skarbnik przedstawiła 

ogólną sytuację finansową gminy na koniec 2018 r. 

 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 r. 

Skarbnik- Joanna Andruk przedstawiła zebranym pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 r. 

Załącznik. 

d) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu za 2018 r. 

Opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu za 2018 r. przedstawił Przewodniczący 

komisji- Stanisław Król.  

Komisja Rewizyjna stwierdziła, iż: 

1. Burmistrz Rajgrodu wykonywał swoje zadania zgodnie z ustawą o finansach publicznych  

i uchwałami Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

2. Wszystkie zadania wykonywane przez Burmistrza Rajgrodu zgodne były z wnioskami 

przyjętymi do realizacji w 2018 r. 

3. Nie wnosi uwag do stanu mienia Gminy Rajgród. 

4. Po analizie kontrolowanych wydatków budżetowych Komisja Rewizyjna nie stwierdziła 

nieprawidłowości w realizacji zadań przez Burmistrza Rajgrodu i postanawia wystąpić  

z wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Rajgrodu za 2018 rok. 

Załącznik. 

Radny Wierzbicki zapytał jak będą egzekwowane zadłużenia podatkowe oraz o możliwość 

rozwiązania umowy z użytkownikami wieczystymi, którzy nie uiszczają wpłat na rzecz 

gminy. 

Radca prawny poinformował, iż największą zaległość od firmy Solwer gmina postanowiła 

umorzyć, ponieważ nie ma szans na ściągnięcie zadłużenia (firma nie posiada żadnego 

majątku). Kolejne największe zaległości pochodzą z ośrodków wypoczynkowych. Radca 

wytłumaczył, iż gmina nie może rozwiązać umowy o użytkowanie wieczyste, w sytuacji 

kiedy użytkownik nie płaci. Gmina może dochodzić tylko w drodze cywilnej poprzez 

egzekucję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr VIII/62/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 28 czerwca 2019 r.  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Rajgród za 2018 r. wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Rajgród za 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 



 10 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr VIII/62/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 28 czerwca 2019 r. w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Rajgród za 2018 r. wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Gminy Rajgród za 2018 r.. 

 

3) udzielenia Burmistrzowi Rajgrodu absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Rajgród za 2018 r. 

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Rajgrodu za 2018 r., 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił zebranym wniosek Komisji Rewizyjnej w 

sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Rajgrodu za 2018 r.: 

Po rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rajgród za 2018 r. i zapoznaniu 

się ze sprawozdaniem finansowym Gminy Rajgród za 2018 r., opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku oraz informacją o stanie mienia Gminy Rajgród, Komisja 

Rewizyjna nie stwierdziła nieprawidłowości Burmistrza w tym zakresie, wobec czego 

wnioskuje do Rady Miejskiej w Rajgrodzie o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Rajgrodu 

za 2018 r. 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o 

przedłożonym przez Komisję wniosku w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

absolutorium za 2018 r. 

Skarbnik przedstawiła pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o 

przedłożonym przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

absolutorium za 2018 r. z dnia 6 czerwca 2019 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr VIII/63/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 28 czerwca 2019 r. w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Rajgrodu absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Rajgród za 2018 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr VIII/63/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 28 czerwca 2019 r. w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Rajgrodu absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Rajgród 

za 2018 r. 

Burmistrz podziękował Radzie Miejskiej za udzielone absolutorium. Podziękował wszystkim 

za współpracę.  

4) zmian w budżecie gminy na 2019 r. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy- Joanna Andruk. 

Skarbnik J. Andruk poinformowała o planowanych zmianach w dochodach i wydatkach m.in. 

z tytułu:  
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Dokonuje się zmian pomiędzy planem jednostki UM-zmniejszenia w rozdziałach 80103, 

80104, 80195 na ogólną kwotę 5.000zł oraz zwiększenia w planach jednostek: ZSP w 

Rajgrodzie – 3.800zł oraz SP w Rydzewie – 1.200zł z przeznaczeniem na nagrody Burmistrza 

Rajgrodu dla najzdolniejszych uczniów szkół prowadzonych przez gminę Rajgród. Rozdział 

85416, kwota ogółem 5.000zł  

Zwiększa się plan po stronie dochodów i wydatków w związku z otrzymaniem pomocy 

finansowej z Urzędu Marszałkowskiego Woj. Podlaskiego na zakup sprzętu ratowniczo-

gaśniczego i umundurowania dla jednostek OSP z przeznaczeniem na zakup sprzętu dla 

jednostki OSP Bełda (radiotelefony-4szt., aparaty ochrony dróg oddechowych-4szt.)–rozdział 

75412-kwota 35.000,00zł.  

Zwiększa się plan dochodów i wydatków w związku z otrzymaniem dotacji celowej z PUW 

na zadania zlecone - wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne i ćwiczeniowe 

oraz na sfinansowanie kosztu zakupu podręczników, materiałów edukacyjnych lub 

ćwiczeniowych w przypadku szkół prowadzonych przez inne osoby niż JST lub osoby 

fizyczne – rozdział 80153-kwota 21.087,00zł.  

Dokonuje się zmian po stronie planu dochodów i wydatków dotyczące realizacji inwestycji 

pn. „Instalacje OZE dla budynków mieszkalnych w gminie Rajgród”. Zmniejsza się wydatki z 

par. 6057 oraz dochody z par. 6257 o kwotę 92.077,00zł oraz zwiększa się wydatki z par. 

6059 o kwotę 81.045,00zł Zmiana wynika z rozstrzygnięć przetargowych i zapytań 

ofertowych na realizację przedsięwzięcia. Inwestycja zostanie sfinansowana ze środków 

RPOWP oraz z wkładu własnego mieszkańców Gminy. Środki własne Gminy stanowią: 

podatek VAT (o odzyskanie którego Gmina będzie się ubiegać) oraz koszty działań 

promocyjnych (tablice informacyjne, etykietki). – rozdział 90095.  

Dokonuje się następujących zmian: zmniejszenie dochodów i wydatków na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w Czarnej Wsi-

wydatki 878.970zł, dochody-427.348zł oraz zmniejszenie dochodów i wydatków na realizację 

zadania inwestycyjnego pn. Rozbudowa sieci wodociągowej na terenie gminy Rajgród- 

Rybczyzna-wydatki-577.882zł, dochody-295.026zł. Zgodnie z zawartym aneksem do umowy 

o dofinansowanie, realizację wyżej opisanych inwestycji planuje się w 2020 roku.  

Dokonuje się następujących zmian: zmniejszenie dochodów i wydatków na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Rajgród. 

Zmiana wynika z rozstrzygnięć przetargowych i zapytań ofertowych na realizację 

przedsięwzięcia. Cena oferty najkorzystniejszej na wykonanie POŚ jest mniejsza niż 

kosztorys, na podstawie którego planowano budżet projektu, dlatego zmniejsza się wydatki o 

ogólną kwotę 164.469zł. W związku z tym, że zakończenie inwestycji jest planowane pod 

koniec 2019r, dlatego zmniejsza się również dochody z dofinansowania, które wpłyną w 

2020roku-619.673zł. Inwestycja zostanie sfinansowana ze środków PROW oraz z wkładów 

własnych mieszkańców Gminy. Środki własne Gminy stanowią: podatek VAT (o odzyskanie 

którego Gmina będzie się ubiegać) oraz koszty działań promocyjnych (tablice informacyjne, 

naklejki). Rozdział 01010.  

Dokonuje się zwiększenia wydatków o 55 894,00 zł i zwiększenia dochodów o 25 000,00 zł 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. Budowa siłowni plenerowej i utworzenie strefy 

relaksu w miejscowości Sołki oraz zwiększenia wydatków o 55 894,00 zł i zwiększenie 
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dochodów o 25 000,00 zł na realizację zadania inwestycyjnego pn. Budowa siłowni 

plenerowej i utworzenie strefy relaksu w miejscowości Stoczek. Gmina Rajgród ubiegała się 

o dofinansowanie ww. zadań w ramach Programu rozwoju małej infrastruktury sportowo-

rekreacyjnej o charakterze wielopokoleniowym - Otwarte Strefy Aktywności (OSA) 

EDYCJA 2019. Wniosek Gminy został pozytywnie oceniony przez Ministerstwo Sportu i 

Turystyki. W najbliższym czasie zostanie podpisana umowa o dofinansowanie. Rozdział 

92601.Dodatkowo dokonuje się zmiany w planie na wcześniej już zaplanowane i poniesione 

wydatki na mapy i dokumentację projektową na potrzeby ww. inwestycji z rozdziału 92695 

do rozdziału 92601, kwota 7.000,00zł.  

W związku ze złożonymi przez Sołectwa Łazarze, Przestrzele, Kosówka, Kosiły, Biebrza, 

Sołki wnioskami o zmianę przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2019 dokonuje 

się stosownych zmian w budżecie Gminy Rajgród. 

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami 

bieżącymi w 2019 roku jest dodatni co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 

ustawy o finansach publicznych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr VIII/64/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 28 czerwca 2019 r. w sprawie w sprawie 

zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2019. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr VIII/64/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 28 czerwca 2019 r. w sprawie 

zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2019. 

 

5) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32. 

Głos zabrała Skarbnik. WPF na lata 2019-32 dokonano na podstawie zmian w budżecie. Dane 

w WPF są zgodne z danymi z uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy z dnia 28 czerwca 

2019 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr VIII/65/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 28 czerwca 2019 r. w sprawie w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr VIII/65/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 28 czerwca 2019 r. w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32. 
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6) wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli oraz 

określenia sezonu kąpielowego dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na 

terenie Miasta Rajgród. 

Głos zabrał Sekretarz. Poinformował, iż WOPR złożyło do Gminy Rajgród wniosek o 

wyrażenie zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, a Rada 

Miejska musi podjąć uchwałę w tej sprawie. W 2019 roku sezon kąpielowy dla miejsca 

określonego ustala się od dnia 2 lipca 2019 r. do dnia 31 lipca 2019 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr VIII/66/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 28 czerwca 2019 r. w sprawie w sprawie 

wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli oraz 

określenia sezonu kąpielowego dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na 

terenie Miasta Rajgród. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr VIII/66/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 28 czerwca 2019 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli oraz 

określenia sezonu kąpielowego dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na 

terenie Miasta Rajgród. 

 

7) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Turczynie, stanowiącej własności 

Gminy Rajgród. 

Głos zabrał Sekretarz. Poinformował, iż chodzi o zgodę na sprzedaż nieruchomości, 

oznaczonej jako działka nr ewidencyjny 25/3, obręb Turczyn, o pow. 0,4500 ha, objętą księgą 

wieczystą Nr KW: LM1G/00018599/9, stanowiącą własność Gminy Rajgród. Wytłumaczył, 

iż na terenie sołectwa gmina ma dwie działki. Jest to uchwała, która umożliwia podejmowanie 

kolejnych kroków m.in. oszacowanie nieruchomości, a nie jest równoznaczne ze sprzedażą.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr VIII/67/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 28 czerwca 2019 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości położonej w Turczynie, stanowiącej własności Gminy 

Rajgród. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie większością głosów (2 

głosy wstrzymujące) przyjęła Uchwałę Nr VIII/67/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 28 

czerwca 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Turczynie, 

stanowiącej własności Gminy Rajgród. 
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Ad. 7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Radni nie wnieśli żadnych wniosków i oświadczeń.  

Ad.8. Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za organizację zbiórki folii rolniczej na terenie 

gminy. 

Sołtys Kosówki- Dorota Bukowska zapytała, czy jest możliwa zbiórka folii w innych 

miejscowościach. 

Odpowiedzi udzielił Marek Kostrzewski- Dyrektor ZGKiM w Rajgrodzie. Poinformował, iż 

gmina nie chce rozrzucać tego po wielu miejscowościach i po indywidualnych gospodarzach. 

Rozwiązaniem może być wydzielenie przez jednego gospodarza placu, dla wszystkich 

rolników z danej wsi. Poinformował, iż problemem może być umożliwienie dojazdu do 

odpadów dla samochodu ciężarowego.  

Radny Wierzbicki zapytał, czy zbiórka jest przewidziana tylko na białą folię. 

M. Kostrzewski odpowiedział, iż czarna folia była również zbierana. Warunkiem jest, aby nie 

przywozić jedynie czarnej folii.   

 

Ad. 9. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady VIII Sesji 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 
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